



بيان صحفي
Press Release

نجاح مزاد شهادات الإيداع المتوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية
Successful Auction of Shariah-Compliant Certificate of Deposit

Date : 14 / 11 / 2010

التاريخ: 14 / 11 / 2010 م

The Central Bank of the UAE is pleased to announce the successful inaugural auction of Shariah-Compliant Certificates of Deposit ("ICDs") on Wednesday, 10th November 2010. Islamic banks operating in UAE have started participating in the auction of these Certificates for tenors from 1 week to 12 months.

The ICDs, which are based on Murabahah concept, are the first Islamic liquidity management tools issued by the Central Bank of the UAE. The ICDs enable Islamic banks to better manage their liquidity, on par with conventional banks operating in UAE. These issuances mark an important milestone in the development of Islamic banking in the country.

يسر المصرف المركزي أن يعلن عن نجاح بدء عملية المزاد الخاصة بشهادات الإيداع المتوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية والتي تمت يوم الأربعاء 10 نوفمبر 2010، حيث بادرت البنوك الإسلامية العاملة في الدولة بالمشاركة في عملية المزاد هذه ولفترات استحقاق تتراوح بين أسبوع واحد وحتى 12 شهراً.

هذا، وتمثل هذه الشهادات المبنية على مفهوم المرابحة، أول أدوات إدارة السيولة المتوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية التي يصدرها المصرف المركزي. وسوف تمكن هذه الشهادات البنوك الإسلامية من تحسين إدارتها للسيولة المتوفرة لديها، كما هو الحال بالنسبة للبنوك الأخرى العاملة في الدولة. وتمثل هذه الإصدارات خطوة هامة نحو تطوير الصيرفة الإسلامية في الدولة.